



CANADA

Communiqué

No. 83
no

FOR IMMEDIATE RELEASE
POUR DIFFUSION IMMEDIATE

NOVEMBER 25, 1970
LE 25 NOVEMBRE 1970

DIPLOMATIC APPOINTMENT/
NOMINATION DIPLOMATIQUE

DEPARTMENT OF EXTERNAL AFFAIRS
MINISTÈRE DES AFFAIRES EXTÉRIEURES

The Secretary of State for External Affairs, the Honourable Mitchell Sharp, announced today the appointment of Mr. James Coningsby Langley, Assistant Under-Secretary of State for External Affairs (Economic Affairs), as Ambassador to Belgium and Ambassador to Luxembourg. Mr. Langley will concurrently hold the appointment as Ambassador and Head of the Mission of Canada to the European Communities.

Biographical notes are attached.

* * *

Le Secrétaire d'Etat aux Affaires extérieures, l'honorable Mitchell Sharp, a annoncé aujourd'hui la nomination de M. James Coningsby Langley, Sous-secrétaire d'Etat adjoint aux Affaires extérieures (affaires économiques), au poste d'ambassadeur en Belgique et d'ambassadeur au Luxembourg. M. Langley détiendra, en même temps, le poste d'ambassadeur et de chef de la mission du Canada auprès des Communautés européennes.

Des notices biographiques sont annexées.

JAMES CONINGSBY LANGLEY

Mr. Langley was born in Ottawa on May 1, 1922. He attended Oxford University from which he received a B.A. in 1949, and the University of Toronto which granted him an M.A. in 1950.

In 1941 Mr. Langley joined the British Army as a private and served in the United Kingdom and India before being discharged from the armed forces in 1945 with the rank of Captain. Mr. Langley was an instructor at the University of Toronto in 1949-50.

Mr. Langley joined the Department of External Affairs in June 1950 and served as Second Secretary in Brussels between 1952 and 1955. He then was appointed adviser to the Canadian Commissioners on the International Commission for Supervision and Control in Indochina, serving in Saigon until 1957. Mr. Langley was appointed to the Canadian Embassy in Washington in 1959 and served as Economic Counsellor until 1962 when he became Canadian Permanent Representative to the OECD in Paris. He remained in Paris until 1965 when he was recalled to Ottawa to become Head of the Economic Division in the Department of External Affairs. Since July 1966 Mr. Langley has been Assistant Under-Secretary of State (Economic Affairs).

Mr. Langley has served as member or head of Canadian delegations to many international negotiations and conferences.

Mr. Langley is married to Stephanie King.

JAMES CONINGSBY LANGLEY

Né à Ottawa en 1922, M. Langley est diplômé de l'Université d'Oxford (baccalauréat ès arts) et de l'Université de Toronto (maîtrise ès arts).

Pendant la dernière guerre mondiale il s'est engagé comme soldat et a servi au Royaume-Uni et aux Indes. Il a été démobilisé en 1945 avec le rang de capitaine. Professeur à l'Université de Toronto en 1949, M. Langley est entré au Ministère des Affaires extérieures en juin 1950.

Successivement affecté aux Directions européenne et du personnel, M. Langley a été nommé en 1952 deuxième secrétaire à l'Ambassade du Canada à Bruxelles. Devenu conseiller à la Commission internationale de contrôle en Indochine en 1955, il est retourné à Ottawa en 1957 où il a servi pendant deux ans dans les Directions de l'extrême-orient et des affaires économiques. En 1959 il a été affecté à Washington où il a exercé les fonctions de conseiller économique jusqu'en 1962, alors qu'il a été nommé représentant permanent du Canada auprès de l'Organisation de coopération et de développement économique (OCDE) à Paris.

De retour à Ottawa en 1965, il a pris la direction des affaires économiques au Ministère des Affaires extérieures, puis, en 1966, il était nommé Sous-secrétaire d'Etat adjoint, chargé des affaires économiques internationales.

M. Langley a été à plusieurs reprises membre ou chef de délégations canadiennes à des négociations ou conférences internationales.

Il est marié à Stephanie King.